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ИНСТИТУТ СЕМЬИ В КОНЦЕПТОСФЕРЕ 

РУССКОГО И ПОЛЬСКОГО ЯЗЫКОВ 

Е.И. Колосова 

Аннотация 

Статья представляет собой сопоставительный анализ паремий с концептуальным 

понятием «семья» в русском и польском языках. Особое внимание уделяется трансфор-

мации признака «семья» в славянской концептосфере (лексемы «брак», «жена», «муж» 

и др.). Решению данной задачи способствует концептологический подход к явлениям 

языка и культуры. В результате исследования определено универсальное и национально-

специфическое содержание концепта «семья» в русском и польском языках. 

Ключевые слова: концептосфера, паремии, русский язык, польский язык. 

Summary 

E.I. Kolosova. The Institution of Family in the Conceptual Sphere of Russian and Polish. 

The article contains a comparative analysis of paroemias with the conceptual meaning 

“family” in Russian and Polish. Special attention is paid to the transformation of the concept 

“family” in the Slavic sphere of concepts (lexemes “marriage”, “wife”, “husband”, etc.). The 

conceptological approach to linguistic phenomena and culture contributes to the solution of 

the problem under investigation. As a result of the research, the universal and specifically 

national content of the “family” concept in the Russian and Polish languages is determined. 
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